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PROTOKÓŁ Nr XLVIII/17 

z sesji Rady Gminy Kwidzyn 

odbytej w dniu 27 marca 2018 r. 

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon  

Obrady sesji protokołowała Inspektor ds. obsługi biura Rady– Pani Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 15.30, a zakończył o godz. 18.30 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia 

XLVIII sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum  

do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni na sesji radni zostali 

usprawiedliwieni.  

W sesji uczestniczyli ponadto:  

◦ Wójt Gminy – Pani Ewa Nowogrodzka, Zastępca Wójta – Pan Krzysztof Michalski, 

Sekretarz Gminy – Pani Agata Szcześniak, Skarbnik Gminy – Pani Iwona Skrajda,  

◦ goście: Pani Katarzyna Bednarek - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Pani 

Agnieszka Tomaszewska (główna księgowa Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn), Pani 

Małgorzata Piotrowska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

przedstawiciele Polskiej Grupy Pelletu, pracownicy merytoryczni urzędu. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na XLVIII obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Poinformował o wprowadzeniu  

do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w pkt. 9.  Nie zgłoszono żadnych 
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wniosków w związku z czym poddał pod głosowanie porządek sesji, który został 

przyjęty jednogłośnie (14 głosami „za”), w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.  

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań w roku 2017 wynikających z ustawy z dnia  
9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz 
potrzeb związanych z realizacją zadań w 2018 roku. 

7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury: 
Gminnego Ośrodka Kultury w Kwidzynie za 2017 rok. 

8. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury 
Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn w  2017 roku. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Kwidzyn na 2018 rok, 

2) w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu położonego w obrębach geodezyjnych Mareza  

i Podzamcze,   

3) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia dla osób bezdomnych, 

4) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Kwidzyn, 

5) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych dla 

niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie 

Gminy Kwidzyn, 

6) w sprawie podziału Gminy Kwidzyn na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz 

liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

7) w sprawie sprawozdań z działalności  komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn za rok 

2017, 

8) w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017, 
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9) w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Kwidzyńskiego  

w sprawie podziału Powiatu Kwidzyńskiego na okręgi wyborcze w wyborach do rady 

powiatu. 

10. Wolne wnioski.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XLVII sesji. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XLVII sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 31). Zwrócił się z pytaniem  

do radnych, czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag  

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy, który został 

przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.  

Pani Wójt ustnie przedłożyła sprawozdanie z działalności za okres od dnia  

27 lutego 2018 roku do 27 marca 2018 roku. Poinformowała o wydarzeniach, 

spotkaniach i uroczystościach, w których brała udział w okresie między sesjami: 

1 marca 2018r. – Obchody Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy Wyklętych”. 

2 marca 2018r. – pierwsze spotkanie z cyklu „Marzec w szpilkach” w świetlicy wiejskiej  
w Pastwie. 

3 marca 2018r. – uczestniczenie w zebraniu sprawozdawczym w OSP Pastwa. 

5 marca 2018r. – posiedzenie Powiatowej Izby Rolniczej w Urzędzie Gminy. 

6 marca 2018r. – oficjalne przekazanie auta dla OSP Rakowiec w Gdańsku.  

8 marca 2018r. – spotkanie organizacyjne dotyczące obchodów 100 letniej rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodległości, które odbędzie się 14 lipca 2018r.w Janowie razem 
z rocznicą Plebiscytu na Warmii, Mazurach i Powiślu.  

9 marca 2018r. – spotkanie u Urzędzie Marszałkowskim z Marszałkiem i Dyrektorem 
zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie DW 524 w którym uczestniczyli także radni: Pani 
Lidia Banaś i Pan Jerzy Tumiłowicz. Tego samego dnia odbyło się posiedzenie komisji 
Spraw Społecznych w sprawie zaopiniowania wniosku mieszkańca naszej gminy  
o przydział mieszkania komunalnego. Ponadto odbyła się narada z sołtysami w sprawach 
organizacyjnych.  
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10 marca 2018r. – drugie spotkanie z cyklu „Marzec w szpilkach” – koncert z okazji Dnia 
Kobiet w Rakowcu. 

11 marca 2018r. – uczestniczenie w spotkaniu z okazji Dnia Kobiet w Brachlewie, 
organizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich oraz sołtysa.  

12 marca 2018r. – posiedzenie Młodzieżowej Rady Gminy Kwidzyn roboczo –warsztatowe.  

13 marca 2018r. – spotkanie w sprawie realizacji projektu „Kajakiem przez Pomorze”  
w Urzędzie Miasta w Kwidzynie.  

14 marca 2018r. – uczestniczenie z Przewodniczącym Rady w spotkaniu Związku 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów z okazji „Dnia Kobiet” oraz Świąt Wielkanocnych. Tego 
samego dnia odbyło się zebranie sprawozdawcze w OSP Tychnowy.  

15 marca 2018r. – wzięcie udziału w spotkaniu organizowanym przez Bibliotekę i Szkołę 
Podstawową w Janowie z okazji Dnia Kobiet pod nazwą „Kobiety z pasją”. Tego samego 
dnia uczestniczenie w spotkaniu Stowarzyszenia Seniorów 50+ z okazji Dnia Kobiet.  

16-21 marca 2018r. – urlop  

17 marca- odbył się Wielkanocny Stół w Ryjewie, w którym udział wzięli: Przewodniczący 
Rady z Panią Sekretarz. 

22 marca 2018r. – wspólne posiedzenie komisji stałych RG, na którym omawiano projekty 
uchwał przedkładane na dzisiejszej sesji.  

24 marca 2018r. – uczestniczenie w ostatnim zebraniu sprawozdawczym w OSP Rakowiec. 

26 marca 2018r. – otwarcie ofert w dwóch przetargach. Pierwszy dotyczył „Doposażenia 
terenów rekreacyjno – sportowych na terenie Gminy Kwidzyn – etap I w zakresie 
doposażenia w miejscowościach Janowo, Nowy Dwór, Ośno, Licze, Brokowo i Obory, 
Wpłynęło 5 ofert, najtańsza z nich na kwotę 53 142,40 zł, a najwyższa 80 134,50 zł. Gmina 
przeznaczyła na to zadanie 60 000 zł. Drugi przetarg dotyczył „Podniesienia atrakcyjności 
infrastruktury rowerowej” w miejscowości Brachlewo, Mareza, Gniewskie Pole. Pani Wójt 
przekazała, że koniecznym byłoby zwiększenie puli środków planowanych na realizację 
zadania w każdej z miejscowości o co najmniej 40 %. Przetarg zostanie unieważniony  
i ogłoszony ponownie.  

 Ponadto odbywały się spotkania w sprawach bieżących z pracownikami Urzędu, 
Panią Skarbnik i Sekretarz. Trwały rozmowy i uzgodnienia z Przewodniczącym Rady  
i Panią Sekretarz w sprawie okręgów wyborczych.  

Radny Kędziora zapytał czy przetarg na zadanie w Marezie został unieważniony? 

Pani Wójt odpowiedziała, że będzie unieważniony ponieważ brakuje środków  

na to zadanie.  

Radna Rublewska zapytała czy przetarg ogłaszany jest na całość zadania czy 

sukcesywnie na jego poszczególne części? Pani Wójt odpowiedziała, że sukcesywnie, ale 

nie zostały jeszcze wszystkie ogłoszone. 
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Ad.5. Interpelacje i zapytania. 

Wystąpienie przedstawicieli Polskiej Grupy Pelletu. 

Przedstawiciele Polskiej Rady Pelletu poinformowali, że jest to ogólnopolska 

inicjatywa, której zadaniem jest uświadamianie mieszkańców czym jest pellet drzewny 

 i w jaki sposób można go wykorzystać w gospodarstwach domowych, zakładach 

przemysłowych i budynkach użyteczności publicznej, tak aby skutecznie walczyć z niską 

emisją i zjawiskiem smogu. Wizją i misją polskiej Rady Pelletu jest promocja Pelletu jako 

paliwa ekologicznego i niskoemisyjnego do walki ze zjawiskiem smogu. Około 70% ciepła 

wykorzystywanego do ogrzewania budynków w Polsce zapewnia spalanie paliw 

kopalnych. Misją Polskiej Grupy Pelletu jest znaczący wkład w zastępowanie paliw 

kopalnych pelletem drzewnym jako paliwem ze źródeł odnawialnych.  

 

Radny Jerzy Tumiłowicz – zwrócił uwagę, że przy budowie chodnika  

w Rozpędzinach, przy samej drodze rów został wykonany odcinkami, a co kawałek 

wykonane murki oporowe, czy nie było lepszego rozwiązania? 

  Radny Franciszek Sokołowski –  dodał, że problemem jest to, że chodnik jest  

w odległości 15-20 cm od rowu. Jest tam także nasyp betonowy i około 10 cm ziemi. 

Zgłosił także, że mieszkańcy parkują samochody na chodniku (będą sukcesywnie 

robione zdjęcia, aby rowy nie były podsypywane, a wina zrzucona na wykonawcę). 

Prosił o przyjrzenie się tej kwestii. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji zadań w roku 2017 wynikających z ustawy z dnia 

9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz 

potrzeb związanych z realizacją zadań w 2018 roku. 

 Sprawozdanie przedstawiła Pani Kierownik informując, że zgodnie  

z obowiązkiem ustawowym wynikającym z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej, w terminie do dnia 31 marca każdego roku, wójt składa radzie gminy 

roczne sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawia 

potrzeby związane z realizacją zadań. Ponadto przekazała, że obowiązek wspierania 

rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych 
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oraz organizacji pieczy zastępczej, spoczywa na jednostkach samorządu terytorialnego 

oraz na organach administracji rządowej.  

W związku z tym Uchwałą Nr XVII/93/12 Rady Gminy Kwidzyn z dnia 30 marca 

2012 r. wyznaczono Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kwidzynie do realizacji 

zadań gminy wynikających z przedmiotowej ustawy, do których w szczególności należą:  

1) opracowanie i realizacja 3-letnich gminnych programów wspierania rodziny;  

2) tworzenie możliwości podnoszenia kwalifikacji przez asystentów rodziny;  

3) tworzenie oraz rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w tym placówek wsparcia 

dziennego, oraz praca z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo- wychowawczych przez:  

a) zapewnienie rodzinie przeżywającej trudności wsparcia i pomocy asystenta rodziny 

oraz dostępu do specjalistycznego poradnictwa,  

b) organizowanie szkoleń i tworzenie warunków do działania rodzin wspierających,  

c) prowadzenie placówek wsparcia dziennego oraz zapewnienie w nich miejsc dla 

dzieci;  

4) finansowanie:  

a) podnoszenia kwalifikacji przez asystentów rodziny,  

b) kosztów związanych z udzielaniem pomocy, ponoszonych przez rodziny wspierające;  

5) współfinansowanie pobytu dziecka w rodzinie zastępczej, rodzinnym domu dziecka, 

placówce opiekuńczo-wychowawczej, regionalnej placówce opiekuńczo-terapeutycznej 

lub interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym;  

6) prowadzenie monitoringu sytuacji dziecka z rodziny zagrożonej kryzysem lub  

przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej, 

zamieszkałego na terenie gminy. 

 Następnie Pani Piotrowska szczegółowo omówiła realizację poszczególnych 

celów wspierania rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych oraz organizacji pieczy zastępczej. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 7. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji 

kultury: Gminnego Ośrodka Kultury w Kwidzynie za 2017 rok. 
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Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Katarzyna Bednarek przekazała,  

że działalność kulturalna prowadzona jest na terenie Gminy Kwidzyn, a przede 

wszystkim, w świetlicach kulturalno-oświatowych w następujących miejscowościach: 

Marezie przy ul. Długiej, Marezie przy ul. Osiedlowej 6, Pastwie, Rakowcu, Gurczu, 

Pawlicach, Rozpędzinach, Brokowie, Kamionce, Lipiankach, Dubielu oraz Korzeniewie. 

Działalność każdej z nich oparta jest na programie opracowanym przez instruktora 

dostosowanym do wieku, potrzeb mieszkańców, a także możliwości lokalowych  

i finansowych Ośrodka. Przedstawiła także wydarzenia organizowane w ramach 

działalności poszczególnych pracowni. 

Pani Dyrektor omówiła realizowane wydarzenia w ramach działalności 

wszystkich świetlic kulturalno – oświatowych. Przekazała ponadto, że w lutym 2017 

roku GOK Kwidzyn po raz kolejny ogłosił Konkurs Inicjatywy Lokalne w Gminie 

Kwidzyn. Wpłynęło 9 wniosków projektowych, a komisja konkursowa nagrodziła  

6 inicjatyw. Pani Bednarek przekazała informację o otrzymanym dofinansowaniu 

działalności GOK Kwidzyn z różnych źródeł zewnętrznych oraz o realizowanych dzięki 

temu projektach.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 8. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji 

kultury Biblioteki Publicznej Gminy Kwidzyn w  2017 roku. 

Pani Agnieszka Tomaszewska (główna księgowa Biblioteki) poinformowała,  

że Biblioteka Publiczna Gminy Kwidzyn otrzymała w 2017r. na swoją działalność 

dotację podmiotową w wysokości 520 000,00 zł. W ramach działalności kulturalnej, 

edukacyjnej i promocyjnej w 2017 r. zrealizowano różnorodne zajęcia, warsztaty, 

konkursy, spotkania, wyjazdy oraz ferie w poszczególnych filiach bibliotek.  

Przekazała, że szczegółowe zestawienie przychodów i kosztów instytucji 

przedstawia Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego gminnej instytucji 

kultury za 2017 r. stanowiąca integralną część sprawozdania. 

Informacja  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał: 

1) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Kwidzyn na 2018 rok, 
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Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Iwona Skrajda, informując, że dokonuje się 

zmian w budżecie Gminy Kwidzyn polegających na zwiększeniu dochodów i wydatków  

o kwotę 17 600 zl oraz na przesunięciu wydatków między działami i rozdziałami 

klasyfikacji budżetowej. Następie Pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła i uzasadniła 

kwoty zwiększeń i zmniejszeń w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej, które 

wpłynęły na stan dochodów i wydatków budżetu Gminy. Wymieniła także realizowane 

zadania i przedsięwzięcia.  

Wskazała, że w planach Funduszu Sołeckiego dokonuje się zmian w sołectwie 

Pastwa i Brokowo zgodnie ze złożonymi wnioskami w sprawie zmiany przedsięwzięć 

lub ich zakresu w ramach funduszu soleckiego. W sołectwie Mareza przesuwa się 

wydatki z działu 600 do działu 900, w sołectwie Licze przesuwa się wydatki między 

rozdziałami w ramach działu 926 - bez zmiany przedsięwzięć. 

 Podsumowując, Pani Iwona Skrajda wskazała, że po wszystkich wprowadzonych 

zmianach plan wyniesie po stronie dochodów 52 536 304 zł, a wydatków 61 218 304 zł.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/330/18. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

2) w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu położonego w obrębach geodezyjnych Mareza  

i Podzamcze,   

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały 

oraz jego uzasadnienie. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/331/18. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu  
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3) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia dla osób bezdomnych, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/332/18. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

4) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Kwidzyn, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/333/18. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

5) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielonych dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na terenie Gminy Kwidzyn, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/334/18. W głosowaniu udział 

wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

6) w sprawie podziału Gminy Kwidzyn na okręgi wyborcze, ich granice i numery oraz 

liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 
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Radni: Jerzy Tumiłowicz, Dariusz Wierzba i Lidia Banaś nie zgadzają się  

z pozostawieniem sołectwa Ośno w okręgu nr 13.  

Radny Wierzba podnosi, że nadal mieścimy się w normie przedstawicielstwa 

przenosząc Ośno do Licza.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił,  że Komisarz Wyborczy wskazał, że proponowana 

zmiana przeniesienia Ośna do Licza nie zostaje pozytywnie rozpatrzona, ponieważ nie 

ma ku temu istotnych przesłanek. Musielibyśmy wówczas zmienić dodatkowo pozostałe 

okręgi.  

Radny Wierzba dodał, że istotny jest tutaj wniosek mieszkańców Ośna złożony 

podczas zebrania wiejskiego, aby ich miejscowość została dołączona do Licza. Powodem 

tego jest to, że mają bliżej do Licza i są bardziej z tym miejscem związani niż  

z Brachlewem. Taki wniosek mieszkańców należałoby oficjalnie przedstawić 

Komisarzowi Wyborczemu. 

Sekretarz Gminy podkreśliła, że problem jest zasadniczy. Owszem można 

rozważać kwestie przeniesienia Ośna do innego okręgu jednak należy wówczas wziąć 

pod uwagę, że należałoby wtedy rozważyć połączenie Marezy w jeden okręg  

i rozdysponowanie pozostałych sołectw tak, aby  utworzyć 15 mandatów. Nie ma 

możliwości dokonania ruchu tylko w zakresie Ośna, bo wówczas zostanie  

to zakwestionowane przez Komisarza Wyborczego. Dotychczasowy podział na okręgi 

wyborcze został przyjęty w 2012 roku i nie był kwestionowany przez organy nadzoru. 

Dlatego mamy podstawę do tego, aby zachować ten podział. Dokonanie zmiany tylko  

w zakresie Ośna będzie automatycznie skutkowało naruszeniami ustawowymi.  

W zakresie wprowadzania jakichkolwiek zmian, należy Gminę rozpatrywać 

kompleksowo.  

Pani Wójt dodała, że Pani z Delegatury Krajowego Biura Wyborczego wskazała, 

że, gdybyśmy faktycznie przenieśli Ośno do Licza, okręg ten w znaczący sposób 

odbiegałby swoją normą przedstawicielstwa od pozostałych okręgów. Dlatego nie 

wyraziła pozytywnej opinii do takiej zmiany. Aby nie dokonywać znaczących zmian, 

chcemy obronić aktualny podział gminy na okręgi, gdzie obecnie norma 

przedstawicielstwa we wszystkich okręgach jest do siebie zbliżona.    

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do uchwały.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 
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podjęto uchwałę 10 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” (D. Wierzba, J. Tumiłowicz) 

 i 2 głosami „wstrzymującymi się” (K. Rublewska, L. Banaś) nadając jej numer 

XLVIII/335/18. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

7) w sprawie sprawozdań z działalności  komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn za rok 2017, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili sprawozdania  

z działalności komisji.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 12 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/336/18. W głosowaniu udział 

wzięło 12 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu  

8) w sprawie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2017, 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej odczytała Pani Katarzyna 

Rublewska – Przewodnicząca Komisji.  

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 12 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/337/18. W głosowaniu udział 

wzięło 12 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu  

9) w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Powiatu Kwidzyńskiego w sprawie 

podziału Powiatu Kwidzyńskiego na okręgi wyborcze w wyborach do rady powiatu. 

Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały. 

Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący 

poddał go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego 

podjęto uchwałę 13 głosami „za” nadając jej numer XLVIII/338/18. W głosowaniu udział 

wzięło 13 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu  
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Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XLVII sesji. 

 Odpowiedzi udzielił Pan Krzysztof Michalski – Zastępca Wójta Gminy Kwidzyn. 

Odpowiedź stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

Ad. 12. Wolne wnioski.   

Radna Katarzyna Rublewska zapytała o kwestię realizacji funduszu sołeckiego. 

Zapytała dlaczego dowiaduje się od wykonawcy inwestycji, że w Nowym Dworze  

i Grabówku zostanie zrealizowany zakup tylko jednego piłkochwytu? Radna uważa,  

że nie konsultuje się z sołtysami, tego co się dzieje z inwestycjami w ramach funduszu 

sołeckiego. Pani Wójt wyjaśniła, że nie konsultowaliśmy tego ponieważ w wyniku nie 

rozstrzygniętego przetargu środki zostały przesunięte w budżecie i w tym roku chcemy 

wykonać cokolwiek, co jest możliwe do zrealizowania.  

Radna zawnioskowała także o usunięcie zakrzaczeń na drodze E16 (Nowy dwór  

– Rozpędziny). 

 Sołtys sołectwa Pastwa, Pan Jarosław Kalinowski zawnioskował o postawienie 

dwóch pojemników na śmieci za przystankiem autobusowym w celu utrzymania 

porządku.   

 Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy Kwidzyn Pan Jakub Humienny złożył 

wniosek o zmianę Statutu: „W imieniu swoim i radnych Młodzieżowej Rady Gminy 

Kwidzyn zwracam się z prośbą o zmianę Uchwały Nr XLII/281/17 Rady Gminy Kwidzyn 

z dnia 28 września 2017 r. w sprawie Statutu Młodzieżowej Rady poprzez”: 

I) Dodanie w § 3 ustępu 4 w następującym brzmieniu: 

„4. Kadencja radnego trwa dwa lata od dnia wyboru, również po zakończeniu nauki  

w szkole podstawowej na terenie Gminy Kwidzyn”. 

II) Usunięcie w Ordynacji Wyborczej zapisu § 7 ust 3. 

III) Dodanie w § 4 ustępu 3 w następującym brzmieniu: 

„3. Tworzy się funkcję pośrednia pomiędzy środowiskiem szkoły, a samorządem Gminy. 

Zadaniem pośrednika będzie zbieranie informacji, wniosków i postulatów od uczniów 

szkół i przekazywanie ich Młodzieżowej Radzie podczas obrad sesji. Funkcja pośrednika 

ma służyć nawiązaniu współpracy i wzmocnieniu kontaktu między szkołą, a urzędem”.  

 Pan Humienny przedstawił także obszerne uzasadnianie do złożonego wniosku.  

Sołtys sołectwa Licze, Pan Jacek Osial zawnioskował o naprawę dachu w budynku 

po dawnej Remizie (obsunęła się belka, co może doprowadzić do zawalenia). 
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 Radny Wiesław Namiak zapytał w sprawie naprawy ul. Polnej w Tychnowach. 

Pani Wójt odpowiedziała, że nie wiele dróg do tej pory zostało naprawionych ze względu 

na to, że nie jest jeszcze odpowiednia pora. Zapewniła jednak, że w tym tygodniu 

zostanie to wykonane.  

 Radny Dariusz Wierzba zawnioskował o naprawę (załatanie dziur)  

ul. Kwidzyńskiej przy skrzyżowaniu drogi Nr 521 z ul. Pawlicką. Zawnioskował także  

o poprawienie drogi na ul. Lipowej. 

 Radny Leszek Kędziora zapytał jakie będzie dalsze postępowanie Gminy  

w związku z nierozstrzygniętymi przetargami na zadania sołeckie? Jeśli nie zwiększymy 

budżetu na realizację tych zadań to nie zostaną zrealizowane w ogóle. Pani Wójt 

odpowiedziała, że zostanie ogłoszony jeszcze jeden przetarg na te zadania. 

 Radny Karol Rupar kiedy zostanie wykonana ostatnia część kanalizy  

na ul . Leśnej? Pani Wójt odpowiedziała, że po rozstrzygnięciu przetargu.  

 Przewodniczący Rady zawnioskował do radnych, aby przewodniczący 

poszczególnych komisji Rady uczestniczyli w sesji Młodzieżowej Rady Gminy Kwidzyn.  

 

 

Ad. 17. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim uczestniczącym w XLVIII sesji Rady 

Gminy Kwidzyn. Z okazji nadchodzących świąt Wielkanocnych życzył w imieniu całego 

samorządu Gminy wielu radosnych i ciepłych chwil, odpoczynku przy rodzinnym stole 

oraz pomyślności w życiu prywatnym i zawodowym.  

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący uznał sesję Rady Gminy 

Kwidzyn za zamkniętą. 

 

 
PROTOKOŁOWAŁA:        PRZEWODNICZYŁ: 
Inspektor ds. obsługi biura Rady       Przewodniczący Rady

     
 
Katarzyna Kisiel         Henryk Ordon  
 
 
 

 


